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 سعیدرضا امیرآبادی- گروه خبر
در جلسه صحن علنی شورای اســامی شهر شیراز طرح کمیسیون 
ســومین حرم اهل بیت)ع(، زیارت و گردشــگری شورا برای مکلف 
شدن شهرداری جهت حمایت از هیئات مذهبی و مؤسسات مردمی 
به تصویب رســید. شصت و هفتمین جلسه علنی شورای ششم شهر 
شــیراز بعدازظهر ۱۲ تیرماه با حضور اعضا برگزار شد که این نشست 

دارای مصوباتی برای هیئات مذهبی بود.
در نشســت دیروز طرح کمیسیون سومین حرم اهل بیت)ع(، زیارت 
و گردشــگری شــورا، در خصوص خدمات رسانی ســازمان فرهنگی 
شــهرداری شــیراز به هیئات مذهبی با حضور ۱۳ نفر اعضای شورا 

بررسی شد و به تصویب رسید.
طبق این تصویب، شــهرداری شیراز )ســازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشــی( مکلف اســت در ارائه کلیه خدمات و همــکاری به هیئات 
مذهبی، موکب ها و پایگاه های مقاومت و ســایر مؤسسات و نهادهای 
مردمی صرفاً پس از استعام از شورای هیئات مذهبی، نواحی مقاومت 
بســیج و سایر مراجع ذی ربط ضمن کنترل مجوزات و پروانه فعالیت 
آن ها اقدام کند. همچنین در نشســت دیروز طرح دیگر کمیســیون 

ســومین حرم اهل بیت)ع(، زیارت و گردشــگری شورا در خصوص 
مستندسازی تاریخچه هیئات مذهبی بررسی شد و به تصویب رسید.

طبق این تصویب شــهرداری شــیراز مکلف است با هماهنگی کامل 
شــورای هیئات مذهبــی از ردیــف بودجه های مربوط نســبت به 
مستندســازی تاریخچه هیئــات مذهبی، ســابقه تاریخی- مذهبی 
تشکیل این هیئات از زمان مرحوم آیت الله حاج سیدنورالدین حسینی 
الهاشمی)ره( و همچنین نســبت به مستندسازی سبک های سنتی 

مراسم عزاداری و برپایی جشــن  های مذهبی در شهر شیراز تا پایان 
سال جاری اقدام کند.

طرح کمیسیون سومین حرم اهل بیت)ع(، زیارت و گردشگری شورا 
به موکب حضرت احمد بن موسی)ع( در مسیر اربعین نجف به کربا 

اختصاص داشت که این طرح هم بعد از بررسی به تصویب رسید.
طبق این تصویب، شهرداری شیراز مکلف است در راستای گسترش 
گردشگری مذهبی و معرفی سومین حرم اهل بیت)ع( و امامزادگان، 
هرساله از محل ردیف بودجه های مرتبط فرهنگی مصوب با مسئولیت 
شهرداری شیراز و با هماهنگی تولیت آستان مقدس حضرت احمد بن 
موسی)ع( و ستاد عتبات عالیات ضمن پیگیری و اخذ مجوزات قانونی، 
اقدام لازم جهت برپایی موکب حضرت احمد بن موسی شاهچراغ)ع( 

در مسیر راهپیمایی اربعین از نجف به کربا را انجام دهد.
در راستای اجرایی کردن این موضوع، کمیته راهبردی و برنامه ریزی 
با حضور نمایندگان اجرایی دستگاه های مرتبط، شهرداری و نماینده 
شورای اسامی شهر )از کمیسیون سومین حرم، زیارت و گردشگری( 
با مسئولیت ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز 

تشکیل و اقدامات لازم انجام گیرد.

 سعیدرضا امیرآبادی- گروه خبر
عضو شــورای اسامی شــهر شیراز خواســتار توجه به پیوست های 
فرهنگی، اجتماعی و شهری به عنوان محوریت طرح ها و برنامه های 

مدیریت شهری شیراز شد.
محمدرضا هاجری بعد از ظهر یکشنبه در نطق پیش از دستورش با 
اشاره به روز شهرداری و با تقدیر از شهرداران مناطق و کارکنان این 
نهاد گفت: در خصوص پرداخت حقوق و مزایای کارکنان شهرداری، 
به رغم مشــکات مالی، شهرداری شیراز قبل از اتمام هر ماه حقوق 
و مزایای راننده های اســتیجاری، کارکنان خدمات شهری، پسماند، 
فضای سبز و شرکتی ها را پرداخت می کنند و در آخر حقوق نیروهای 
رسمی شهردای شیراز پرداخت می شــود. او در ادامه افزود: دیگران 
را بر خود مقدم داشــتن در پرداخت حقوق به ویژه به قشر کارگری 
شــهرداری، از افتخارات عدالت محورانه شــهرداری شیراز است که 
قابل تجلیل و تمجید می باشــد. باید در نظر داشــت که با استفاده 
صحیح و کاربردی از ظرفیت های انسانی و طبیعی، می توان اقدامات 
اساســی و زیربنایی در شــهر انجام داد و لازم است در همه طرح ها 
و برنامه های مدیریت شــهری، سه پیوســت محوریت سومین حرم، 

فرهنگی- اجتماعی و عدالت محوری لحاظ گردد.
وی در ادامه ســخنان خود با اشــاره به احتمال وقوع برخی حوادث 
احتمالــی و احتمــال خطر برای شــهروندان گفت: در این راســتا 
ضروری اســت ســتاد بحران و خدمات شهری شــهرداری به ویژه 
سازمان آتش نشانی، برای تمامی اماکن عمومی، مدارس، دانشگاه ها، 
مجتمع های تجاری، سینما ها و... شناسنامه ایمنی تهیه و صادر کرده 
و بدون شناســنامه ایمنی، اجازه فعالیت به این واحدها داده نشود.

هاجری گفت: معتقدیم پیشــگیری مهم تر از مقابله با حوادث است 
و نباید هیچ بنایی مصلحت اندیشــانه از خط قرمز ایمن سازی عبور 
نماید؛ چراکه ایــن بازی با جان مردم اســت. وی ادامه داد: در این 

ارتباط باید به این نکته توجه شود که سپردن کارهای بزرگ به دست 
افراد کوچک، ناتوان و غیرمتخصص که از باب یارگیری و مریدپروری 
رواج یافته، باید اصاح شــود؛ آن هم با نســخه هایی که مورد تأیید، 
حمایت، اعتماد و اطمینان ولی امر مسلمین قرار دارد. هاجری گذری 
هم به ارتفاعات اطراف شــهر زد و گفت: توزیع عادلانه فضای سبز و 
بوســتان های محلی، مطالبه و توقع مردم محروم است. در هر محل 
می بایست به تعداد افراد ساکن، درخت کاشت و فضای مفرح و سبز 

ایجاد کرد.
وی اضافه کرد: امروز شــهر از فقدان بوستان های کوچک محلی رنج 
می برد؛ بهتر اســت در این راســتا کاری اساسی، زیربنایی و بنیادی 

صورت گیرد و  مســئولان از شــعار به عمل برسند. می توان در کنار 
بوســتان های بزرگی مثل پارک کوهســتانی دراک و بام شیراز، در 
راســتای توزیع عادلانه فضای ســبز و بوستان های محلی به مطالبه 
و توقع مردم محرومی که نه باغ شــهر دارند و نه خودرو شاسی بلند 
برای رفتن به بوستان های بزرگ هم توجه کرد. معاونت و کمیسیون 
خدمات شهری گفت: پیش  از این قرار بود کل بوستان ولی عصر)عج( 
به عنوان باغ موزه دفاع مقدس از طریق یک زیرگذر به مؤسسه نشر 
آثار دفاع مقدس الحاق و موزه جنگ در بوستان ولی عصر)عج( شکل 
بگیرد، اما متأســفانه انگیزه ای در مؤسســه نشر آثار دفاع مقدس و 
شهرداری منطقه ۲ متولی بوستان ولی عصر)عج( مشاهده نمی شود. 
هاجری گفت: البته قرارگاه خاتم قول داده بود اسکلت ساخته شده در 
میانه بوستان ولی عصر)عج( را به دو تالار اختصاص دهد. اگر متولیان 
توان این کار را ندارند، اعام کنند تا دردمندان و دل سوختگان دیگری 
این مأموریت را به سرانجام برسانند. در رابطه با ترویج فرهنگ ایثار و 
شهادت لازم است میان حوزه سخت افزاری و نرم افزاری توازن ایجاد 
شــود، بودجه های مربوطه در هر دو حوزه استفاده گردد و جملگی 

صرف ساخت و ساز کالبدی بنا و ساختمان ها نشود. 
راهیــان نور، یــادواره شــهدا و چاپ کتــاب خاطرات که ســبک 
زندگی اســامی- ایرانــی را آموزش می دهد، در حــوزه نرم افزاری 
می بایســت محله به محله و مســجد به مســجد برگــزار و فراگیر 
شــود. وی با تأکید بر ضرورت ســاخت همراه سرای بیماران و در راه 
ماندگان بیمار )ابن ســبیل( در شــهر گفت: در این راستا استراحت 
همراهــان بیمار در وســط بلوار زند، ولــی عصر)عج(، کنــار بلوار 
چمران و نصب چادر می بایســت با راهکار مناسب به حداقل برسد؛ 
همانگونه که شــیراز، قطب تولید ثروت از قِبَل پزشــکی است، باید 
 بــرای کاهش درد و رنــج بیماران و همراهان آنهــا هم کاری مفید 

انجام داد.

دبیرکل خانه صنعت، معــدن و تجارت ایران از افزایش مصرف نان در 
کشــور به دلیل افزایش قیمت ســایر کالاها خبر داد و گفت: به نظر 

می رسد بخشی از فشار خوراک دام هم به نان منتقل شده است.
به گزارش ایســنا، اوایل امسال قیمت گندم و آرد صنف و صنعت آزاد 
شد و در پی آن قیمت محصولات آردی از جمله ماکارونی و نان فانتزی 
افزایــش یافت، اما قیمت آرد نانوایان ســنتی تغییــری نکرد و همین 
موضوع سبب افزایش تمایل نانوایان سنتی به فروش آرد به واحدهای 

صنعتی شده است.
در این رابطه محمدرضا مرتضوی به ایسنا گفت: به دلیل تفاوت فاحش 
قیمت آرد نانوایان ســنتی با آرد صنعتی که اخیراً بیشــتر هم شــده، 
همیشــه بحــث ورود آرد نانوایان به بخش هــای صنعتی مثل قنادی 
مطرح بوده است. در حال حاضر قیمت آرد صنعتی ۱۶ برابر قیمت آرد 
نانوایان اســت؛ بنابراین ممکن است این تفاوت قیمت انگیزه بیشتری 
برای فروش آرد نانوایان به بخش های صنعتی ایجاد کرده باشــد. البته 
مشاهدات میدانی نشان می دهد نانوایان آردی که دریافت می کنند را 

می پزند، اما من یک مدیر صنعتی هستم نه نهاد نظارتی.
وی با بیان اینکه نانوایان تحت فشار افزایش هزینه ها قرار دارند، تصریح 
کرد: در حال حاضر بیشــترین هزینه نانوایی هــا نزدیک به ۷۰ درصد 
مربوط به هزینه های نیروی کار اســت و سهم نرخ آرد در این هزینه ها 

کم است.
دبیــرکل خانه صنعت، معدن و تجارت ایران با بیان اینکه مشــاهدات 
میدانــی حاکی از افزایش مصرف نان در کشــور اســت، تصریح کرد: 
دلیــل این وضعیت افزایش قیمت ســایر کالاهاســت. در حال حاضر 
نان در ســطح کشــور کیلویی ۴۰۰۰ تا ۶۰۰۰ تومان عرضه می شود، 
اما کم کیفیت ترین برنج خارجی کیلویی ۳۵هــزار تومان، برنج ایرانی 
۱۰۰هزار تومان و ســیب زمینی ۱۵هزار تومــان قیمت دارد؛ بنابراین 

طبیعی است که فشار مصرف روی نانوایی ها باشد.

به گفته وی به نظر می رســد بخشی از فشــار خوراک دام هم به نان 
منتقل شــده، چون جو کیلویی ۲۰۰۰ تومــان اما نان کیلویی ۴۰۰۰ 

تومان است. 
مرتضوی با بیان اینکه اگر قرار باشــد مردم پول ثابتی برای خرید نان 
پرداخت کنند، فقط دو راه وجود دارد، گفت: یا دولت باید مابه التفاوت 
قیمــت آرد را پرداخت کند یا آرد را به صورت مجانی به نانواها عرضه 
کند که راه اول را انتخاب کرده اســت. اما اگر قرار باشــد در سال های 
آینــده قیمت گندم افزایش یابد اما دوباره قیمت نان متناســب با آن 

تغییر نکند، همین مشکات تکرار می شود.
وی افزود: به عبارت دقیق تر دولت قرار اســت بخشــی از هزینه های 
نانوایی هــا را پرداخــت کند. اگر در ســال های آینده ایــن هزینه ها 
 افزایش یابد و دولت توان پرداخت آن را داشــته باشد، این طرح ادامه 

پیدا می کند.
مرتضوی با بیان اینکه دولت باید تمرکزش را به جای ثابت نگه داشتن 
قیمت ها که خارج از توانایی اش است، برای حفظ ارزش پول ملی به کار 
گیرد، گفــت: تکلیف دولت حفظ ارزش پول ملی و قدرت خرید مردم 
است؛ نه اینکه مدام یارانه پرداخت کند. ادامه این وضعیت ممکن است 
دولت را به جایی برساند که دیگر توان پرداخت یارانه ها را نداشته باشد. 
دولت برای فرار از ورشکستگی باید از الگوهای جهانی استفاده کند؛ نه 

اینکه با منت به مردم یارانه دهد.
وی بــا بیان اینکه یک مثال اشــتباه در اقتصاد ایران ســامانه بازارگاه 
اســت که در نهایت مشخص شد منجر به فســاد شده است، تصریح 
کرد: شــخص اول وزارتخانه در این پرونده مقصر است. درست زمانی 
که قرار بود تحولی در نظام دامداری و مرغداری کشــور ایجاد شــود، 
یک میلیون تن کالایی که اصاً وجود نداشــته، بدون اینکه خریداری 
شــده باشد، با همکاری یک شرکت خلق الساعه که نصف سهام خود را 
به شرکت تعاونی روستایی هبه کرده، در سامانه عرضه کرده است. در 
این فساد یک ماه است پول دامدار و مرغدار را گرفته اند، اما اصاً کالایی 

خریداری نشده که به آن ها عرضه شود. 
دبیرکل خانــه صنعت، معدن و تجارت تصریح کــرد: یک میلیون تن 
کالایی که وجود ندارد، بدون ثبت سفارش، کشتی و کوتاژ برای فروش 
گذاشته شده اســت و بعد هم وزارتخانه به بانک مرکزی نامه داده که 
بــرای کالایی که وجود ندارد، ارز هــم دریافت کند. مقامات اطاعاتی 
و امنیتــی که در نانوایی ها صف می کشــند و تراکنش  آن ها را کنترل 

می کنند، این تخلف آشکار و گسترده را بررسی کنند.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران می گوید، پیش از آنکه بحث تکفیک 
میان وزارت های صنعت و معدن و بازرگانی بار دیگر جدی شود، باید این سؤال 

را پرسید که این تفکیک تا چه حد توان حل مشکات این حوزه را دارد؟ 
عباس آرگون در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: از حدود ۱۱ سال پیش که وزارت 
واحد صنعت، معدن و تجارت تشــکیل شد تا امروز، همواره این موضوع مطرح 
بوده که آیا این ادغام درست بوده است یا خیر و پس از آن دوباره این سؤال به 
وجود آمده که تفکیک دوباره این وزارتخانه ها می تواند به نفع اقتصاد ایران باشد؟

وی با بیان اینکه عملکرد این وزارتخانه در سال های گذشته باید به شکل دقیق 
مورد بررســی قرار بگیرد، تشریح کرد: وقتی از ابتدا بحث ادغام این وزارتخانه ها 
مطرح شــده، قطعاً مدتی طولانی روی آنها کار انجام شــده و کارشناســان و 
تصمیم گیران برای این مسئله یک برنامه خاص را در دستور کار داشته اند. امروز 
باید این سؤال را بپرسیم که آیا تمام این کارهای کارشناسی اشتباه بود و از ابتدا 

نباید چنین برنامه ای در دستور کار قرار می گرفت؟
عضــو اتاق بازرگانی تهران با اشــاره به هزینه های قابــل توجه ادغام و تفکیک 
وزارتخانه ها، توضیح داد: وقتی این ادغام صورت گرفت، از جابه جایی ساختمان ها 

و اسناد و برنامه ها گرفته تا تغییر در قوانین بالادستی و تاش برای یکسان سازی 
برنامه های وزارت صمت در دستور کار قرار داشت. حالا اگر بنا باشد ما بار دیگر 
این وزارتخانه ها را تفکیک کنیم، کار از اول شروع می شود. از جابه جایی وزیر و 
تیم همراه وزارت گرفته تا تفکیک ســاختمان ها و مدارک و اسناد؛ هر یک هم 
فرایند پرهزینه ای خواهد بود و هم احتمالًا به چند ماه زمان نیاز دارد تا شرایط 
عادی شــود. ما باید ببینیم آیا با توجه به شرایطی که اقتصاد ایران آن را تجربه 

می کند، اعمال چنین تصمیمی منطقی اســت؟ آرگون با تأکید بر لزوم ارزیابی 
دقیق معضات حوزه صمت، تصریح کرد: ما باید به جای تفکیک وزارتخانه ها، به 
سراغ اصاح سیاست ها برویم. اینکه خودرو مشکل دارد یا تجارت با محدودیت 
مواجه است یا تولیدکنندگان برای سرمایه گذاری های جدید تردید می کنند، آیا 
با تغییر در ساختار وزارتخانه عوض خواهد شد یا نیاز به اصاح سیاست ها دارد؟ 
در واقع اگر ما سیاست ها را به درستی تغییر دهیم، می توان انتظار داشت که با 

ساختار فعلی نیز کار ادامه پیدا کند.
وی با اشــاره به الزام قانونی کوچک ســازی دولت، گفت: قانون اعام کرده که 
دولــت باید کوچک شــود و ادغام وزارتخانه ها نیز بخشــی از این موضوع بوده 
اســت، اما تفکیک دوباره به ســمت بزرگ کردن دولــت پیش خواهد رفت. ما 
باید تصدیگری اقتصادی دولت را کم کنیم و به بخش خصوصی میدان بدهیم. 
اینکه دو وزیر در آینده سیاست هایی را دنبال کنند که با یکدیگر در تضاد است، 
به نفع اقتصاد ایران نخواهد بود. از این رو به نظر می رســد که در شرایط فعلی 
 شاید تأسیس دوباره وزارت بازرگانی هزینه هایی داشته باشد که از منافع آن نیز 

بیشتر باشد. 

در شورای اسلامی شهر به تصویب رسید:

گام بلند مدیریت شهری در راستای حمایت از هیئات مذهبی

عضو شورای اسلامی شهر شیراز:

مصلحت اندیشانه از ایمن سازی عبور نکنید

دبیرکل خانه صنعت، معدن و تجارت ایران:

مصرف نان سرعت گرفت 

عضو اتاق بازرگانی تهران مطرح کرد:

خطرهای تشکیل دوباره وزارت بازرگانی

بانک مرکزی اعلام کرد: 

رشد 39درصدی نقدینگی 

بر اســاس آمار پولی و بانکی منتشــر شده از سوی بانک 
مرکزی تا پایان اســفند ماه سال قبل، میزان نقدینگی به 
۴۸۳۲هزار و ۴۰۰میلیارد تومان رســیده که بیانگر رشد 

۳۹درصدی است.
به گزارش ایســنا، بانک مرکزی با انتشار گزیده آمارهای 
اقتصــادی در پایان اســفندماه ۱۴۰۰، حجم نقدینگی را 
۴۸۳۲هزار و ۴۰۰میلیــارد تومان اعام کرد که حاکی از 
رشد ۳۹درصدی نقدینگی در پایان سال ۱۴۰۰ است. این 
در حالی است که این شاخص نسبت به پایان سال ۱۳۹۹ 

معادل ۴۰.۶ درصد رشد داشته است.
ضریب فزاینده نقدینگی در پایان ســال قبل ۸.۰۰۱ بوده 
که ۵.۶ درصد افزایش داشــته اســت. میزان دارایی های 
خارجی بانک مرکــزی در پایان اســفندماه به ۷۳۲هزار 
میلیارد تومان رســید که حاکی از رشــد ۱۳.۵ درصدی 
اســت. همچنین خالص مطالبات بانک مرکزی از بخش 
دولتی با ۱۹.۶ درصد رشــد نسبت به پایان سال قبل به 
۱۷۸هزار و ۶۶۰میلیــارد تومان و مطالبات بانک مرکزی 
 از بانک ها با ۲۴.۹ درصد رشــد بــه ۱۴۶.۲هزار میلیارد 

تومان رسید.
البته رقم بدهی دولت و شــرکت ها و مؤسسات دولتی به 
بانک مرکزی در این مدت بــه ترتیب معادل ۱۳۲.۲هزار 
میلیارد تومان و ۴۶.۴هزار میلیارد تومان بوده که هر یک 

با رشد ۱۴.۸ و ۳۶.۱درصدی مواجه شده اند.
این گزارش حاکی است میزان دارایی های خارجی در این 
بخش با ۷۷ درصد رشد نسبت به پایان سال ۱۳۹۹ همراه 

بوده و به ۱۶۲۶هزار و ۷۰۰میلیارد تومان رسید.
حجم اسکناس و مســکوک نیز با ۶۴.۳ درصد افزایش به 
۱۱.۱هزار میلیارد تومان رسید. سپرده بانک ها و مؤسسات 
اعتباری غیربانکی نزد بانک مرکزی با ۳۳.۸ درصد افزایش 
نسبت به پایان سال ۱۳۹۹ به ۵۰۶.۴هزار میلیارد تومان 
رســید. همچنین بدهــی بانک ها و مؤسســات اعتباری 
غیربانکــی به بانک مرکزی نیز در پایان اســفند ۱۴۰۰ با 
۲۴.۹ درصد رشــد به ۱۴۶.۲هزار میلیارد تومان رســیده 
است. میزان دارایی های خارجی بانک های تجاری کشور در 
پایان اسفند ۱۴۰۰ معادل ۲۴۱.۲هزار میلیارد تومان است 
که نســبت به مدت مشابه ســال پیش ۷۸.۵ درصد رشد 
نشان می دهد. سپرده بانک های تجاری نزد بانک مرکزی 
نیز ۱۲۲.۳هزار میلیارد تومان بوده که ۷۴.۹ درصد افزایش 
یافته است. جمع کل دارایی های بانک های تجاری در دوره 
مورد بررسی، ۱۹۹۸.۴هزار میلیارد تومان بوده که نسبت 
به پایان سال ۱۳۹۹ دارای ۶۸.۴ درصد رشد بوده و میزان 
بدهی بانک های تجاری به بانک مرکزی در پایان اســفند 
۱۴۰۰ بــه ۴۹.۶هزار میلیارد تومان رســیده که ۱۰۳.۹ 

درصد نسبت به سال قبل افزایش داشته است.
بر اساس این گزارش، میزان دارایی های خارجی بانک های 
تخصصــی در پایان اســفند ۱۴۰۰ معــادل ۳۹۱.۸هزار 
میلیارد تومان اســت که نسبت به سال قبل ۷۳.۸ درصد 
رشد یافته است. جمع کل دارایی های بانک های تخصصی 
در ایــن دوره رقم ۱۵۰۹.۷هزار میلیارد تومان اســت که 
۴۹.۸ درصد رشد دارد. همچنین، میزان بدهی بانک های 
تخصصی به بانک مرکزی ۴۹.۲هزار میلیارد تومان اســت 
که معادل ۹.۷ درصد نسبت به پایان سال ۱۳۹۹ افزایش 

داشته است.

سرپرست شبکه بهداشت و درمان ممسنی 
خبر داد: 

نابودی بیش از ۱۲۰۰ کیلوگرم 
مواد غیرمجاز 

به گزارش ایرنا، در پی بازرسی کارشناسان بهداشت محیط 
شبکه بهداشت و درمان ممســنی از مراکز تهیه و توزیع 
مواد غذایی، آرایشــی و بهداشــتی، هزار و ۲۷۴ کیلوگرم 
مواد فاسد و تاریخ گذشته کشــف و نابود شد. سرپرست 
شــبکه بهداشت و درمان ممسنی، در این زمینه گفت: در 
بازرســی های کارشناسان بهداشت محیط شبکه بهداشت 
و درمــان ممســنی از مراکز تهیه و توزیع مــواد غذایی، 
آرایشــی و بهداشــتی، هزار و ۲۷۴ کیلوگرم مواد فاسد و 
تاریخ گذشته کشف و جمع آوری شده و پرونده متخلفان 
برای رســیدگی به مراجع قانونی ارجاع شد. دکتر احمد 
رحمانی افزود: پس از هماهنگی با دادســتان شهرستان 
و تنظیم صورت جلســه، اجناس فاســد و توقیف شده از 
ســوی کارشناس بهداشــت محیط مرکز بهداشت شهید 
خواجه با حضور نماینده دادستان به محل دفن زباله های 
شــهر نورآباد منتقل و معدوم شــد. او با اشاره به اهمیت 
سامتی مردم و همچنین احتمال بروز بیماری وبا و سایر 
بیماری های روده ای، از متصدیان خواســت در ارائه مواد 
غذایی و خدمات ســالم به شهروندان دقت کنند؛ زیرا در 
صورت مشــاهده موارد تخلف در بازدیدهای کارشناسان 
بهداشت، واحد متخلف با هماهنگی مراجع قضایی تعطیل 
خواهد شد و متخلفان به مراجع قانونی معرفی می شوند و 
در صورت تکرار تخلف، از فعالیت آنها جلوگیری می شود.

دکتر رحمانی از شــهروندان خواست در صورت مشاهده 
تخلف بهداشتی از سوی مراکز عرضه مواد غذایی یا اماکن 
عمومی، موضوع را در تماس با شــماره ۱۹۰ به بازرسان 

بهداشت اطاع رسانی کنند.

رئیس بنیاد ملی گندم کاران عنوان کرد:

دولت ۲۰هزار میلیارد به 
گندم کاران بدهکار است 

رئیــس بنیاد ملی گنــدم کاران گفت: ۲۵ روز اســت که 
دولت از کشــاورزان گندم خریداری کرده، ولی پول آنها 
را پرداخت نکرده  اســت. این بدهی دولت باعث شده که 
پای دلالان در این میان باز شــود و گندم تولید شده در 
کشــور یا توســط دلالان احتکار و قاچاق یا برای خوراک 
دام و طیور مصرف شــود. عطاءالله هاشــمی در گفت وگو 
با ایســنا، با بیان اینکه وضع غات امســال در دنیا خوب 
نیست و اکثر کشــورها تولیدات خوبی ندارند، اظهار کرد: 
برخی کشــورها نیز اقدام به ذخیره سازی غات کرده اند 
و از طرفی جنگ روســیه و اوکراین باعث شده که گندم 
این دو کشــور تقریباً از بازار جهانی حذف شود. در نهایت 
تمام این عوامل دســت به دست هم داده که امسال سال 
بسیار سختی در زمینه غات خصوصاً گندم داشته باشیم. 
وی ادامه داد: وضعیت تولید ما امســال در مقایسه با سال 
گذشته بهتر شده است. اقدامات کشاورزان و بارش ها منجر 
شده که نسبت به سال گذشته ۲۰ تا ۲۵ درصد تولیدات 
بیشتر شوند. خرید تضمینی نیز با توجه به قیمت مناسبی 
که شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست ها در سال زراعی 
جاری تعیین کــرده، یعنی هر کیلو گندم ۱۱هزار و ۵۰۰ 
تومان، این امیدواری را ایجاد کرده که بتوانیم گندم و نان 
مــردم را تأمین کنیم. رئیس بنیاد ملی گندم کاران اضافه 
کــرد: نکته مهمی که در این بین وجود دارد، این اســت 
کــه دولت در خصوص خرید تضمینــی گندم و پرداخت 
پول کشــاورزان بدعهدی می کند و این بدعهدی از سوی 
مباشــر این خرید یعنی شــرکت بازرگانی دولتی و بانک 
عامل اتفاق افتاده اســت. بانک کشاورزی متعهد شده بود 
۱۵هــزار میلیارد تومان از ذخایر خود را نزد بانک مرکزی 
کاهش دهد و آن را به خرید تضمینی گندم از کشاورزان 

منتقل کند.
وی تصریح کرد: حدود ۲۵ روز اســت که پول کشاورزان 
پرداخت نشــده اســت. دولت ۲۰هزار میلیارد تومان به 
کشــاورزان بابت خرید گندم بدهکار اســت. این بدهی از 
خردادماه پرداخت نشده و کشاورزان طلبکارند. این بدهی 
باعث شــد که پای دلالان در این میان باز شــود و گندم 
تولیدشــده در کشور هرز برود. هاشــمی در ادامه گفت: 
بدعهدی بانک کشــاورزی و شرکت بازرگانی دولتی ما را 
بسیار نگران کرده است و هرچه زمان بگذرد و این بدهی 
پرداخت نشود، گندم کشاورزان توسط دلالان خریداری و 
احتکار می شــود یا به سمت خوراک دام و طیور و قاچاق 
مــی رود. وی همچنین تأکید کرد کــه دولت باید هرچه 

سریع تر پول گندم کاران را پرداخت کند.
رئیس بنیاد ملی گندم کاران در پایان گفت: تا امروز حدود 
۴میلیون و ۲۰۰هزار تن گندم خریداری شــده است که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود ۲۵ تا ۳۰ درصد 
افزایش داشــته و این روند خوبی اســت؛ ولی اگر بدهی 
دولت به کشاورزان پرداخت نشود، این اتفاق نگران کننده 
خواهــد بود. همچنین دولت باید به دلیل تأخیر یک ماهه 
در پرداخــت این بدهی با توجه به تورم فعلی حداقل ۱.۵ 

درصد نیز اضافه بها پرداخت کند.

سخنگوی صنعت برق:

خاموشی در کشور با وجود رشد
 ۵درصدی مصرف برق رخ نداد

مدیرعامل شرکت مدیریت شــبکه برق ایران و سخنگوی صنعت 
برق نوشت: هیچ خاموشی در کشور و حوزه های برگزاری کنکور با 
وجود رشد ۵درصدی مصرف برق رخ نداد. مصطفی رجبی مشهدی 
در صفحه اینســتاگرام خود نوشت: تابســتان را با روزهای بسیار 
گرمــی آغاز کردیم؛ به طوری که میــزان تقاضای برق به ۶۷هزار 
و ۳۱۸ مگاوات رســید. وی ادامه داد: این میزان در مقایسه با روز 
مشابه پارسال، رشد ۵ درصدی را نشان می دهد. سخنگوی صنعت 
بــرق افزود: تا امروز به لطف خدا و همراهی مردم و تاش شــبانه 
روزی همکاران صنعت برق، مشکلی در تأمین برق به خصوص برای 
حوزه های امتحانی رخ نداد. رجبی مشهدی نوشت: میزان حداکثر 
تقاضای مصرف برق با میزان تقاضا در روز مشابه سال گذشته بیش 
از ســه هزار مگاوات و معادل مصرف سه استان آذربایجان شرقی و 
آذربایجان غربی و اردبیل اســت. وی افزود: هموطنان بدانند یک 
صرفه جویی ساده در مصرف لوازم خانگی می تواند تا میزان زیادی 
به پایداری شبکه برق کمک کند. سخنگوی صنعت برق نوشت: به 
عنوان مثال، خاموش کردن یک لامپ توســط هر مشترک حدود 

هزار مگاوات صرفه جویی ایجاد می کند.

اقتصاددان آمریکایی:  

منشأ پیدایش کرونا یک آزمایشگاه 
در آمریکا بوده است

جفری ساکس اقتصاددان مشهور آمریکایی در جریان سخنرانی 
اخیر در اندیشکده اســپانیایی گِیت مدعی شد که ویروس کرونا 
منشــأ طبیعی نداشــته و به صورت تصادفی از یک آزمایشــگاه 
آمریکایی به بیرون نشت کرده است. به گزارش ایرنا، تارنمای راشا 
تودی نوشــت که رئیس کمیسیون کووید ۱۹ در نشریه علمی به 
نام لَنسِت مدعی شــد که شواهد کافی برای بررسی این موضوع 
وجــود دارد و با این حال نه در آمریکا و نه در هیچ نقطه دیگری 
از جهان در مورد این مدعا تحقیق نمی شــود. ساکس اواسط بهار 
نیز به همراه نیل هریسون اســتاد داروشناسی مولکولی دانشگاه 
کلمبیا مقاله ای نوشته و مدعی شده بود که بیماری کووید منشأ 
آزمایشــگاهی دارد. نویســندگان مقاله خواهان افزایش شفافیت 
ســازمان ها و دانشــگاه های آمریکایی شــده و فاش ساختند که 

بسیاری از شواهد مربوطه منتشر نشده است.
بیماری مسری کووید برای نخســتین بار در زمستان ۱۳۹۸ در 
ووهان چین مشاهده شد و از آن زمان تاکنون جان میلیون ها نفر 

را در چهار گوشه جهان گرفته است.

مرتضوی: 
تورم روی کالاهای اساسی و

کاهش قدرت خرید، 
مصرف نان را افزایش داد

هاجری:

پیشگیری مهم تر از مقابله
 با حوادث است


